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I. Inleidende uiteenzetting van de heren 

Emmanuel De Bock en Ahmed El Khannouss, 

mede-indieners van het voorstel van resolutie 
 

I. Exposé introductif de MM. Emmanuel 

De Bock et Ahmed El Khannouss, 

coauteurs de la proposition de résolution 
 

De heer Emmanuel De Bock meent dat het water een 

fundamenteel goed is, ook al is daar een kostenplaatje aan 

verbonden. De waterfactuur bezorgt heel wat Brusselse 

gezinnen kopzorgen. De indieners van dit voorstel vragen de 

mogelijkheid om de waterfacturen op maandelijkse basis te 

betalen om dat soort uitgaven in de tijd te spreiden. Vandaag 

betalen de meeste gezinnen hun factuur jaarlijks. 

 

 

Er is een toename van 16.000 betalingsplannen in 2006 tot 

26.000 betalingsplannen in 2015. En dat op 400.000 Brusselse 

gezinnen, wat niet verwaarloosbaar is. Hydrobru kent 

bovendien enkel betalingsplannen voor een maximumduur 

van zes maanden toe. Men moet die betalingen over een 

langere periode kunnen spreiden wanneer het om hoge 

facturen gaat. 

 

Er is ook een toename van het aantal effectieve afsluitingen 

van waterlevering, als gevolg van onbetaalde facturen. Er is 

een toename van 223 afsluitingen in 2006 tot 1.323 in 2016, 

waaronder 50% huishoudelijke afsluitingen en 50% 

niet-huishoudelijke afsluitingen. Dat bewijst dat bepaalde 

bedrijven ook problemen hebben om hun waterfactuur te 

betalen. De maandelijkse waterfactuur zal die bedrijven in 

staat stellen hun waterfacturen te betalen en voor Hydrobru 

een aantal niet-terugvorderbare schulden voorkomen. 

 

De bedragen in het voorstel van resolutie komen uit de 

jaarverslagen van Hydrobru. In 2006 had Hydrobru een 

niet-terugvorderbare schuld van 215.000 euro, tegenover 

656.000 euro in 2015. Het gaat om 1.401 dossiers, met 

gemiddeld 468 euro per factuur. De maandelijkse factuur kan 

die toestanden voorkomen. Men moet ook weten dat, wanneer 

mensen naar het OCMW stappen, het al te vaak te laat is, 

omdat de deurwaarders dan al langsgekomen zijn. 

 

Hoe sneller wij oplossingen vinden voor de betaling van de 

factuur, hoe sneller de toestand kan verbeteren, nog vóór de 

factuur tweemaal of driemaal zo hoog wordt als gevolg van de 

kosten voor deurwaarders en de verwijlintresten. 

 

Heel wat gezinnen kunnen een factuur van honderden euro 

niet betalen. De voorliggende tekst maakt een regelmaat in de 

betalingen mogelijk. Sommige gemeenten hebben al moties in 

die zin ingediend, wat de volksvertegenwoordiger een goede 

zaak vindt. Het beheerscomité van Hydrobru zou met deze 

kwestie bezig zijn en de bestuurders van Hydrobru wensen ook 

in de richting van een maandelijkse waterfactuur te gaan. 

 

Dit voorstel van resolutie zorgt voor extra politieke pressie 

in dit dossier. Het zou interessant zijn om te zien of er resultaat 

geboekt zal worden. Indien dat het geval is, zal de situatie van 

de achtergestelde personen verbeterd worden. 

 

De heer Ahmed El Khannouss legt uit dat de jaarlijkse 

waterfactuur veel Brusselse gezinnen hoofdbrekens bezorgt. 

Het aantal betalingsplannen is met 96% gestegen tussen 2006 

en 2015. Dat cijfer op zich is al een reden om in actie te 

M. Emmanuel De Bock estime que l’eau est un bien 

fondamental, même si elle génère des coûts. Pour de nombreux 

ménages bruxellois, la facture d’eau représente une difficulté 

majeure. Les auteurs de cette proposition demandent la 

possibilité de pouvoir s’acquitter de ses factures d’eau sur une 

base mensuelle afin que ce type de dépenses soit étalé dans le 

temps. Aujourd’hui, la majorité des ménages payent leur 

facture annuellement. 

 

Nous sommes passés de 16.000 plans de paiement en 2006 

à 26.000 plans de paiement en 2015, et cela sur 400.000 

ménages bruxellois, ce qui n’est pas négligeable. Hydrobru 

n’accorde en outre des plans de paiement que pour une durée 

de maximum six mois. Il faudrait pouvoir étaler ces plans de 

paiement sur une période plus longue lorsqu’il s’agit de 

grosses factures.  

 

On remarque aussi une augmentation du nombre 

d’interruptions effectives de fourniture d’eau, à la suite 

d’impayés. Nous sommes passés de 223 interruptions en 2006 

à 1323 en 2016, avec 50 % de fermetures domestiques et 50% 

de fermetures non domestiques. Cela prouve que certaines 

entreprises connaissent aussi des difficultés de paiement de 

leurs factures d’eau. La mensualisation permettra à ces 

entreprises de payer leurs factures d’eau et à Hydrobru d’éviter 

un certain nombre d’irrécouvrables.  

 

Les montants repris dans la proposition de résolution sont 

issus des rapports annuels d’Hydrobru.  En 2006, Hydrobru 

était confrontée à 215.000 euros d’irrécouvrables, pour 

656.000 euros en 2015. Cela représente 1401 dossiers, pour 

468 euros en moyenne par facture. La mensualisation 

permettrait d’éviter ce type de situations, sachant aussi que 

lorsque les personnes s’adressent au CPAS, il est souvent trop 

tard, car c’est après le passage des huissiers.  

 

Plus vite nous mettons en place des solutions de paiement, 

plus vite la situation peut s’améliorer, et cela avant que la 

facture ne double ou triple à la suite de frais d’huissier et 

d’intérêts de retard.  

 

De nombreux ménages ne peuvent faire face à une facture 

de plusieurs centaines d’euros. Le texte proposé ici permet une 

meilleure régularité des paiements. Certaines communes ont 

déjà introduit des motions dans ce sens, ce que le député salue. 

En outre, le comité de gestion d’Hydrobru se penche paraît-il 

sur ce débat et ses administrateurs ont également cette volonté 

d’aller vers cette mensualisation. 

 

Cette proposition de résolution vient ajouter une pression 

politique supplémentaire dans ce dossier. Il sera intéressant de 

voir si cela aboutit. Si c’est le cas, la situation des personnes 

précarisées en sera améliorée.  

 

M. Ahmed El Khannouss explique que la facture annuelle 

de l’eau est une source d’inquiétude pour de nombreuses 

familles bruxelloises. Le nombre de plan de paiements a 

augmenté de 96% de 2006 à 2015. Ce chiffre suffit à lui-même 



A-435/2 – 2016/2017 3 A-435/2 – 2016/2017 

 
schieten. Bij die betalingsplannen komen ook nog vaak 

deurwaarderskosten en intresten die de factuur tweemaal of 

driemaal zo hoog maken. 

 

Die toestand is ook negatief voor Hydrobru. De toename van 

het aantal betalingsplannen leidt tot administratieve kosten 

voor Hydrobru. Wij moeten dat indijken. De maandelijkse 

waterfactuur zou een goede oplossing zijn om die uitgaven in 

de tijd te spreiden.  

 

De armoede treft vandaag meer dan 20% van de Brusselaars. 

De overmatige schuldenlast van de gezinnen neemt toe. Er 

moeten dus maatregelen genomen worden en de 

onmogelijkheid van een maandelijkse betaling is een factor die 

de kwetsbaarheid van de gezinnen versterkt, op een ogenblik 

dat de economische operatoren voor het grootste deel hun 

prestaties maandelijks aanrekenen. 

 

 

sur la nécessité de réagir. À ces plans de paiement s’ajoutent 

souvent des frais d’huissier et des intérêts qui doublent, voire 

triplent la facture.  

 

Cette situation est également négative pour Hydrobru. 

L’augmentation du nombre de plans de paiement génère des 

coûts administratifs pour celle-ci. Nous devons endiguer ce 

phénomène. La mensualisation des factures serait une bonne 

solution, afin d’étaler ce type de dépenses dans le temps.  

 

La pauvreté touche aujourd’hui plus de 20% des Bruxellois. 

Le surendettement des ménages augmente. Des mesures 

doivent être prises, l’absence de mensualisation est un facteur 

aggravant de la précarité des ménages, et cela à l’heure où les 

opérateurs économiques facturent en majorité leurs prestations 

mensuellement.  

 

II. Algemene bespreking 
 

II. Discussion générale 
 

Mevrouw Viviane Teitelbaum vindt dat dit voorstel kan 

voorkomen dat sommigen met een overmatige schuldenlast te 

maken krijgen. Een maandelijkse waterfactuur zal echter de 

waterarmoede niet fundamenteel oplossen. 

 

In het Brussels Gewest zijn er 316.364 watermeters voor 

611.911 woningen en Hydrobru houdt geen rekening met de 

doorstroommeters. Bijna 50% van de Brusselse woningen is 

niet uitgerust met individuele meters, met als gevolg dat die 

gezinnen een algemene factuur krijgen en de factuur moeten 

verdelen tussen de bewoners van het gebouw op basis van de 

doorstroommeters. De eigenaar of de syndicus krijgen 

provisies voor de betaling van de waterfacturen. 

 

De maandelijkse waterfactuur zal slechts voor een beperkt 

aantal Brusselaars interessant zijn. Vele gezinnen zetten geld 

opzij om hun volgende waterfactuur te betalen, maar raken 

toch niet uit de armoede. De fractie heeft vragen bij de 

opportuniteit van de maatregel in het licht van de 

administratieve kosten voor Hydrobru, wat gevolgen zal 

hebben voor de tarieven. 

 

Hebben wij nagegaan in welke mate een maandelijkse 

factuur het aantal betalingsplannen zou kunnen verminderen 

en een bijdrage zou kunnen leveren in de strijd tegen 

waterarmoede? Een kosten-batenanalyse lijkt op haar plaats. 

De MR zou een dergelijk voorstel wel steunen, op voorwaarde 

dat er een studie komt naar de sociale en economische 

voordelen van een dergelijke maatregel. 

 

Het parlementslid heeft dan ook twee amendementen 

ingediend, die zij toelicht en verantwoordt. 

 

Mevrouw Véronique Jamoulle vertelt dat dit voorstel van 

resolutie vraagt te versterken wat reeds bepaald wordt in de 

kaderordonnantie voor het water om het sociale vangnet voor 

de meest kwetsbare personen te versterken. 

 

Zij is ervan overtuigd dat een maandelijkse waterfactuur de 

schulden kan beperken. Er dient ook gewezen te worden op de 

begeleidende rol van de OCMW’s en het belang van de 

vrederechter in het onderzoek van de procedures die kunnen 

Mme Viviane Teitelbaum considère que ce dispositif 

pourrait éviter à certains de verser dans le surendettement. Une 

mensualisation des factures ne va néanmoins pas résoudre de 

manière fondamentale la précarité hydrique.  

 

En Région bruxelloise, 316.364 compteurs d’eau alimentent 

611.911 logements et Hydrobru ne tient pas compte des 

compteurs de passage. Près de 50% des logements bruxellois 

ne sont pas équipés de compteurs individuels, de sorte que ces 

ménages reçoivent une facture globale et doivent répartir la 

facture entre les occupants de l’immeuble sur la base des 

compteurs de passage. Le propriétaire ou le syndic perçoivent 

des provisions pour le paiement des factures d’eau.  

 

Cette mensualisation ne bénéficiera qu’à un nombre limité 

de Bruxellois. De nombreux ménages épargnent de quoi payer 

leur future facture d’eau, sans pour autant échapper à la 

précarité. Le groupe s’interroge sur l’opportunité de la mesure 

au regard des frais administratifs que cette mesure va 

engendrer à charge d’Hydrobru avec une répercussion sur les 

prix.  

 

Avons-nous évalué dans quelle mesure une mensualisation 

permettrait de diminuer le nombre de plans de paiement et de 

lutter contre la précarité hydrique ? Une analyse couts-

bénéfices semble nécessaire. Moyennant cette étude qui 

démontrerait les bénéfices sociaux et économiques d’une telle 

mesure, le MR soutiendrait une telle proposition.  

 

 

C’est la raison pour laquelle la députée a déposé deux 

amendements, dont elle cite le contenu et la justification. 

 

Mme Véronique Jamoulle relate que la cette proposition de 

résolution demande à renforcer ce qui est déjà prévu dans 

l’ordonnance-cadre eau pour affermir le filet social mis en 

place pour les personnes les plus précarisées. 

 

Elle est convaincue qu’une mensualisation des factures 

d’eau permettra de limiter les cas d’endettement. Il faut 

également souligner le rôle d’accompagnement des CPAS et 

l’importance du juge de paix dans l’examen de procédures 
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leiden tot het ontzeggen van fundamentele goederen zoals 

water, gas of elektriciteit. Zij hoopt dat bij de bespreking van 

dit voorstel de eensgezindheid tussen de verschillende partijen 

zal wegdragen. 

 

De heer Arnaud Pinxteren wijst erop dat dit voorstel deel 

uitmaakt van een verbetering die reeds in het verleden 

bewerkstelligd werd, aangezien wij reeds van een jaarlijkse 

factuur naar een trimestriële factuur overgestapt zijn. 

 

De groenen zullen dit voorstel van resolutie steunen. De 

kwestie van de kostprijs kan natuurlijk op tafel gelegd worden. 

Er moet een politieke wil bestaan om een systeem van 

facturering op poten te zetten dat zoveel mogelijk voldoet aan 

de behoeften van de gezinnen. 

 

Men kan inderdaad een kosten-batenanalyse zoals 

voorgesteld in het amendement van de MR-fractie uitvoeren, 

maar men moet ook bepalen welke kostprijs aanvaardbaar is 

om over te stappen naar dat meer solidaire systeem. Er moeten 

beleidskeuzes worden gemaakt, ook al zijn de zaken niet altijd 

vergelijkbaar en objectiveerbaar vanuit financieel standpunt. 

 

 

De volksvertegenwoordiger voegt eraan toe dat er een 

denkoefening zou moeten worden gehouden over een systeem 

van ombudsman. Het gaat niet alleen over de facturen die men 

niet meer kan betalen. Het gaat ook over die welke men niet 

begrijpt. Hij zou maar al te graag met de andere partijen 

werken aan een gezamenlijke tekst om de regering aan te 

moedigen om dat aan te pakken. 

 

De heer Michaël Verbauwhede is niet gekant tegen een 

maandelijkse waterfactuur. Het is echter jammer dat er geen 

link wordt gelegd tussen de stijging van de waterprijs de 

jongste tien jaar en de toename van het aantal 

betalingsplannen. Hij vraagt zich ook af of die maandelijkse 

factuur de gezinnen met betalingsproblemen echt gaat 

vooruithelpen. 

 

De heer Emanuel De Bock zegt dat er op dat vlak al heel wat 

is gedaan. Hij onderstreept dat 1% van de gezinnen al een 

maandelijkse factuur ontvangt, wat evenwel niet overeenstemt 

met het percentage arme gezinnen in Brussel. Er zou proactief 

moeten worden gewerkt, maar er zijn daarvoor niet genoeg 

middelen bij de OCMW’s en bij Hydrobru. Zowat 7% van de 

gezinnen krijgt een tweemaandelijkse factuur. Dat aantal zou 

men moeten kunnen verhogen. Hydrobru zal trouwens kunnen 

opteren voor een algemene tweemaandelijkse factuur en de 

maandelijkse factuur voorbehouden voor de armste gezinnen. 

Dat is een optie die de spreker zou kunnen onderschrijven. 

 

Men moet begrijpen met welk probleem de gezinnen 

geconfronteerd worden in geval van jaarlijkse of 

tweejaarlijkse factuur. De mandatarissen die zitting hebben in 

de welzijnsraden worden geconfronteerd met wanhopige 

mensen, soms voor facturen van 200 of 300 euro, die 

verdrievoudigen wegens deurwaarderskosten, 

nalatigheidintresten, wat uiteindelijk leidt tot inschakeling van 

het Sociaal Waterfonds, wat de verantwoordelijkheidszin niet 

aanwakkert. 

 

Het voorstel van resolutie strekt er ook niet toe om het 

pouvant conduire à la privation de biens aussi fondamentaux 

que l’eau, le gaz ou l’électricité. Elle espère que cette 

proposition fera l’unanimité.  

 

 

M. Arnaud Pinxteren signale que cette proposition s’inscrit 

dans une amélioration obtenue par le passé, puisque nous 

étions déjà passés d’une facture annuelle à une facture 

trimestrielle. 

 

Les écologistes soutiendront cette proposition de résolution. 

S’il est vrai que la question du coût peut être posée, une 

volonté politique doit s’exprimer pour avoir un système de 

facturation qui correspond mieux au besoin des ménages.  

 

 

Si l’on peut procéder à une analyse coût-bénéfice, telle que 

proposé par l’amendement du groupe MR, Il faut aussi 

déterminer à quel montant nous estimons que le coût est 

acceptable pour passer à ce système plus solidaire. Un 

arbitrage politique devra avoir lieu, même si les choses ne sont 

pas toujours comparables et objectivables d’un point de vue 

financier.  

 

Le député ajoute qu’un système d’ombudsman devrait faire 

l’objet d’une réflexion. Il n’y a pas que les factures que l’on 

ne sait pas payer, il y a aussi celle que l’on ne comprend pas. 

Il serait ravi de travailler avec les autres partis à un texte 

conjoint pour encourager le gouvernement à travailler dans 

cette voie-là. 

 

 

M. Michaël Verbauwhede ne s’oppose pas à une 

mensualisation des factures d’eau. Il est néanmoins dommage 

que le lien ne soit pas mis en évidence entre la hausse du prix 

de l’eau ces dix dernières années et l’augmentation du nombre 

de plans de paiement. Il se pose également la question si cette 

mensualisation va fondamentalement aider les familles en 

difficultés à s’en sortir. 

 

M. Emmanuel De Bock confirme que beaucoup a déjà été 

fait en la matière. Il faut également souligner qu’1% des 

ménages bénéficient déjà de la mensualisation, ce qui ne 

correspond pas au pourcentage de familles précarisées à 

Bruxelles. Un travail en amont devrait être fait, alors qu’il n’y 

a pas assez de moyens pour cela dans les CPAS et chez 

Hydrobru. 7% des ménages bénéficient d’une facturation 

bimensuelle. C’est une part qu’il faudrait aussi pouvoir 

augmenter. Hydrobru pourrait d’ailleurs instaurer la règle de 

la bimensualisation et réserver la mensualisation aux ménages 

les plus précaires. Cette option lui conviendrait aussi.  

 

Il faut comprendre la difficulté des ménages face à une 

facturation annuelle ou biannuelle. Les mandataires qui 

siègent dans des conseils de l’aide sociale sont confrontés à 

des personnes désemparées, parfois pour des factures de 200 

ou 300 euros, qui triplent pour frais d’huissiers et intérêts de 

retard, avec une intervention in fine du fonds social de l’eau, 

ce qui est déresponsabilisant. 

 

 

 

L’intention de la proposition de résolution n’est pas non plus 
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Sociaal Waterfonds af te zwakken, omdat het, als men er 

minder zou bij aankloppen in het kader van de maandelijkse 

waterfactuur, zou kunnen worden gebruikt voor andere 

doelstellingen zoals waterbesparende maatregelen. 

 

De volksvertegenwoordiger is het eens met de heer Arnaud 

Pinxteren over de sociale winst van een dergelijke ingreep. De 

kosten-batenanalyse is niet louter een economische kwestie. 

Vandaar dat hij de amendementen van de MR-fractie, 

ofschoon hij dat begrijpt, niet helemaal onderschrijft. Als 

parlementsleden zullen wij onze rol van aanzwengelaars 

hebben gespeeld. Hij voegt eraan toe dat de andere 

economische actoren, of het nu gaat over gas, elektriciteit of 

telecomdiensten, opteren voor maandelijkse facturen. 

 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum wijst er evenwel op dat de 

maandelijkse factuur geen oplossing biedt voor het probleem 

van de doorstroommeters, waarbij het toch gaat over 50% van 

de gezinnen. De maandelijkse factuur voor gas en elektriciteit 

heeft de problemen inzake energiearmoede ook niet opgelost. 

Een kosten-batenanalyse ondermijnt geenszins het opzet om 

de maandelijkse factuur in te voeren. Het is alleen de 

bedoeling om de elementen te kennen alvorens zomaar iets te 

ondernemen. 

 

De heer Emmanuel De Bock is het daarmee eens maar wijst 

erop dat er een verschil is in kostprijs tussen gas en elektriciteit 

enerzijds en water anderzijds. Die maandelijkse factuur is in 

de eerste plaats bedoeld om overmatige schuldenlast te 

voorkomen. Zij gaat die niet wegwerken maar helpen 

verminderen. Het lijkt voorts mogelijk om die maandelijkse 

factuur in te voeren via de aankoop van een 

softwareprogramma, wat geen enorme meerkost betekent voor 

Hydrobru. 

 

De heer Arnaud Pinxteren geeft zich rekenschap van het feit 

dat de verschillende politieke fracties hetzelfde doel nastreven. 

Er wordt op dit ogenblik een plan uitgevoerd om de tellers te 

vervangen. De investering in de maandelijkse factuur zou die 

vervanging niet mogen belemmeren. Nadenken over een zo 

eerlijk mogelijke facturatie voor de gebruiker en een zo 

goedkoop mogelijke voor de uitgever van de factuur draagt bij 

tot het goede bestuur van onze instellingen en van onze 

instellingen van openbaar nut. Hij hoopt dat het hier 

uitgedrukte opzet zal worden verdedigd door de 

vertegenwoordigers van de partijen in die structuren. 

 

de diminuer le fonds social de l’eau, qui s’il était moins 

sollicité suite à la mensualisation des factures d’eau, pourrait 

être utilisé pour d’autres objectifs comme des investissements 

économiseurs d’eau. 

 

Le député approuve les propos de M. Arnaud Pinxteren sur 

le bénéfice social d’une telle démarche. L’analyse coûts-

bénéfices n’est pas qu’économique. Voilà pourquoi il ne 

soutient pas totalement les amendements du groupe MR, 

même s’il le comprend. Vivaqua et Hydrobru sont sur le point 

de mettre en œuvre une expérience pilote. Nous aurons joué 

notre rôle d’encouragement en tant que parlementaires. Il 

ajoute que les autres opérateurs économiques, que ce soit pour 

le gaz, l’électricité ou les télécoms, mensualisent leurs 

factures. 

 

Mme Viviane Teitelbaum observe néanmoins que la 

mensualisation ne résout pas le problème posé des compteurs 

de passages, qui concerne quand même 50% des ménages. En 

outre, la mensualisation des factures de gaz et d’électricité n’a 

pas non plus résolu les problèmes de précarité énergétique. 

Réaliser une analyse coût-bénéfice ne porte pas atteinte à la 

volonté de mettre en place la mensualisation, il s’agit juste de 

connaître les éléments avant de foncer tête baissée. 

 

 

M. Emmanuel De Bock approuve ces propos, tout en 

soulignant qu’il y a une différence de coûts entre le gaz et 

l’électricité d’une part et l’eau d’autre part. Cette 

mensualisation vise avant tout à éviter le surendettement, 

qu’elle ne va pas supprimer mais contribuer à diminuer. Il 

semble d’ailleurs possible de mettre en place cette 

mensualisation via l’achat d’un logiciel, qui ne représentera 

pas un surcoût énorme pour Hydrobru. 

 

 

M. Arnaud Pinxteren se rend compte que l’objectif est le 

même pour les différents groupes politiques. Il y a 

actuellement une planification de remplacement des 

compteurs qui suit son cours. Il ne faudrait pas que 

l’investissement dans la mensualisation diminue cette capacité 

de remplacement des compteurs. Réfléchir à une facturation la 

plus juste possible pour l’usager et la moins chère possible 

pour l’émetteur de la facture participe à la bonne gouvernance 

de nos institutions et de nos organismes d’intérêt public. Il 

espère que la volonté exprimée ici sera portée par les 

représentants des partis dans ces structures.  

III. Bespreking van de consideransen en van 

de streepjes van het verzoekend gedeelte en 

stemmingen 
 

III. Discussion des considérants et 

des tirets du dispositif et 

votes 
 

Consideransen 

 

De consideransen behoeven geen enkele commentaar. 

 

Stemmingen 
 

De consideransen worden aangenomen bij eenparigheid van 

de 10 aanwezige leden. 

 

 

Considérants 

 

Les considérants n’appellent aucun commentaire. 

 

Votes 
 

Les considérants sont adoptés à l’unanimité des 10 membres 

présents. 
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Verzoekend gedeelte 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum dient amendementen nr. 1 en 

nr. 2 in en verantwoordt ze. Ze verwijst naar wat ze heeft 

gezegd in het kader van de algemene bespreking. 

 

Stemmingen 

 

Amendement nr. 1 wordt verworpen met 8 stemmen tegen 1 

bij 1 onthouding. 

 

De heer Arnaud Pinxteren verantwoordt zijn onthouding en 

zegt dat hij van mening is dat het amendement geen 

parameters bevat die een beslissing mogelijk maken, wat het 

onvolledig maakt. 

 

Amendement nr. 2 wordt verworpen met 8 stemmen tegen 1 

bij 1 onthouding. 

 

De heer Arnaud Pinxteren verwijst voor zijn onthouding 

naar hetgeen hij gezegd heeft in verband met amendement 

nr. 1. 

 

Het verzoekend gedeelte wordt aangenomen met 9 stemmen 

bij 1 onthouding. 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum zegt dat zij steun aan deze 

tekst laat afhangen van de goedkeuring van haar twee 

amendementen. Met het oog op de plenaire vergadering, zal 

de MR-fractie een denkoefening houden. 

 

 

Dispositif 

 

Mme Viviane Teitelbaum présente et justifie ses 

amendement n°1 et n°2 en renvoyant à ce qu’elle en a dit dans 

le cadre de la discussion générale. 

 

Votes 
 

L’amendement n°1 est rejeté par 8 voix contre 1 et 1 

abstention. 

 

M. Arnaud Pinxteren justifie son abstention par le fait qu’il 

estime que l’amendement ne reprend pas de paramètres 

permettant une décision, ce qui le rend incomplet. 

 

 

L’amendement n°2 est rejeté par 8 voix contre 1 et 1 

abstention. 

 

M. Arnaud Pinxteren se réfère à la justification de son 

abstention pour l’amendement n°1. 

 

 

Le dispositif est adopté par 9 voix et 1 abstention. 

 

 

Mme Viviane Teitelbaum explique qu’elle conditionnait son 

soutien au texte à l’adoption de ses deux amendements. Pour 

ce qui est de la séance plénière, le groupe MR mènera une 

réflexion. 

 

 

 

IV. Stemming over het geheel van het voorstel 

van resolutie 

 

IV. Vote sur l’ensemble de la proposition 

de résolution 

Het voorstel van resolutie wordt in zijn geheel aangenomen 

met 9 stemmen bij 1 onthouding. 

 

L’ensemble de la proposition de résolution est adopté par 9 

voix et 1 abstention. 

 

 

 

 Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor 

het opstellen van het verslag. 

 

 

 

 

De Rapporteur,                                                De Voorzitter, 

 

Eric BOTT                                         Viviane TEITELBAUM 

 

 

 

 Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction 

du rapport. 

 

 

 

 

Le Rapporteur,                                                La Présidente, 

 

Eric BOTT                                            Viviane TEITELBAUM 
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V. Bijlage 
 

V. Annexe 

Amendementen 

 

Amendements 

Nr. 1 (van mevr. Viviane TEITELBAUM en mevr. Anne- 

          Charlotte d’URSEL) 

 

Verzoekend gedeelte 

 

Een eerste streepje (nieuw) invoegen, luidend: 

 

“- een kosten-batenanalyse te maken van de invoering van 

de maandelijkse waterrekeningen;”. 

 

 

VERANTWOORDING 

 
De invoering van de maandelijkse waterrekening moet voor de Brusselse 

gezinnen (overmatige) schuldenlast voorkomen. 

 

In het Brussels Hoofdstedelijk Gewest zijn er 316.364 meters voor 
611.911 gezinnen en Hydrobru houdt alleen rekening met de eigen meters 

en niet met doorstroommeters mochten die aanwezig zijn. 

 
 

Dat wil zeggen dat bijna 50% van de Brusselse gezinnen geen 

individuele meter heeft en dat, bijgevolg, meer dan 50% van de gezinnen 

een algemene rekening ontvangt die vervolgens moet worden opgesplitst 

onder de bewoners van het gebouw, op grond van de doorstroommeters. 

 
 

Voorts eisen de eigenaars dat hun huurders maandelijks een provisie 

storten voor het waterverbruik, en de gebouwbeheerder zamelt maandelijks 
of driemaandelijks de provisies voor het waterverbruik in. 

 

 
Kortom, enerzijds lijkt het erop dat de invoering van een maandelijkse 

waterrekening slechts een gering aantal Brusselaars ten goede komt (en op 

hen van toepassing is) en anderzijds dat vele Brusselaars nu al maandelijks 
een provisie voor hun waterverbruik betalen, zonder dat zulks ze uit de 

schulden houdt. 

 
Een en ander stelt de opportuniteit van de maatregel in vraag, gelet op 

het aantal Brusselaars aan wie die maatregel ten goede zal komen gezien 

zulks zal leiden tot hogere administratieve beheerskosten bij Hydrobru. 
 

 

Om de opportuniteit na te gaan op basis van objectieve elementen, wordt 
voorgesteld om een kosten-batenanalyse uit te voeren van de invoering van 

de maandelijkse waterrekening. 

 

 

N° 1 (de Mmes Viviane TEITELBAUM et Anne-Charlotte 

         d’URSEL) 

 

Dispositif 

 

Insérer un premier tiret (nouveau) rédigé comme suit :  

 

«-  d’effectuer l’analyse coûts-bénéfices de la mise en 

place de la mensualisation des factures d’eau ; ». 

 

 

JUSTIFICATION 

 
La mise en place de la mensualisation des factures d’eau doit permettre 

aux ménages bruxellois d’éviter un endettement, voire un surendettement. 

 

Cependant, dans les faits, il y a en Région de Bruxelles-Capitale 316.364 
compteurs alimentant 611.911 logements et lorsque des compteurs de 

passage existent, ceux-ci ne sont pas pris en compte par Hydrobru qui ne 

connaît que ses propres compteurs. 
 

Cela laisse supposer que près de 50% des logements bruxellois ne sont 

pas équipés d’un compteur individuel et que, partant de là, plus de 50% des 

ménages bruxellois reçoivent une facture globale et doivent ensuite répartir 

les charges entre les occupants de l’immeuble à partir des compteurs de 

passage. 
 

Par ailleurs, les propriétaires exigent que leurs locataires versent 

mensuellement une provision pour les charges en eau et le syndic 
d’immeuble collecte mensuellement ou trimestriellement les provisions 

pour charges d’eau.  

 
En somme, il apparait d’une part que cette mesure de mensualisation ne 

soit profitable (et  applicable) qu’a un nombre relativement restreint de 

bruxellois et, d’autre part, que de nombreux bruxellois provisionnent déjà 
mensuellement leur charge d’eau, sans qu’il leur soit évité des problèmes 

d’endettement. 

 
Ces éléments interrogent quant à l’opportunité de la mesure compte tenu 

du nombre de bruxellois à qui elle sera bénéfique au regard du coût que cela 

implique en terme d’augmentation des frais de gestion administrative à 
charge d’Hydrobru. 

 

C’est pour définir cette opportunité à partir d’éléments objectifs qu’il est 
proposé d’effectuer l’analyse coûts-bénéfices de la mise en place de la 

mensualisation des factures d’eau. 
 

Nr. 2 (van mevr. Viviane TEITELBAUM en mevr. Anne- 

          Charlotte d’URSEL) 

 

Verzoekend gedeelte 

 

In het eerste streepje, vóór de woorden “maandelijkse 

waterrekeningen in te voeren”, de woorden “als uit de 

kosten-batenanalyse blijkt dat zulks sociaal en economisch 

opportuun is,” toe te voegen. 

 

VERANTWOORDING 

 
De invoering van de maandelijkse waterrekening kan kosten meebrengen 

zonder dat de doelstellingen inzake schuldenlastvermindering en 
afbetalingsplannen worden gehaald. 

 

 

N° 2 (de Mmes Viviane TEITELBAUM et Anne-Charlotte 

         d’URSEL) 

 

Dispositif 

 

Au premier tiret, ajouter les mots « si l’analyse coûts-

bénéfices en démontre l’opportunité sociale et 

économique, », avant les mots « de mettre en place la 

mensualisation des factures d’eau ». 

 

JUSTIFICATION 

 
La mise en place de la mensualisation des factures d’eau est susceptible 

de générer des coûts sans que les objectifs de diminution du nombre 
d’endettement et de plan de paiement ne soient atteints. 
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Vandaar dat wordt voorgesteld om de maatregel in te voeren als de 

opportuniteit blijkt uit objectieve elementen, te weten een kosten-

batenanalyse. 

 

C’est pour cela qu’il est proposé de mettre en place la mesure si une base 
objective en démontre l’opportunité en termes de coût-bénéfices. 

 

 

 
 


